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	Subject: Book of Conditions for 

               Atmospheric Distillation Units

Corrosion Protection Program
	
	الموضوع   : دفتر الشروط الفني

لبرنامج حماية وحدات التقطير الجوي من التآكل 

	Process   Department
	
	مديرية      : الإنتاج



	1- الهدف:
إن هدف مصفاة حمص هو تخفيض التآكل في منظومة أعلى البرج في وحدات التقطير الجوي الأربعة إلى القيم المطلوبة وذلك بواسطة حقن المواد الكيميائية المناسبة 
	I- Objective:

The objective of Homs Refinery Company is reduce corrosion in Over head system for the four atmospheric distillation units to required values by injection suitable chemicals.

	2- محتوى العرض:

1. يجب على العارض أن يحدد في عرضه المواد الكيميائية اللازمة لمعالجة أربع وحدات تقطير جوي حمولتها الكلية 716 طن/ساعة ولمدة سنتين.
2. يجب على العارض أن يحدد في عرضه بوضوح الأمور التالية:
· كمية المواد الكيميائية اللازمة للمعالجة على أساس كمية / ساعة.
· وظيفة المواد الكيميائية المستخدمة في المعالجة ومعدل وطريقة الحقن.
· معدل حقن مياه غسيل أعلى البرج ونوعها في كل وحدة. إن وجدت
· كمية المواد الكيميائية المقدمة من قبل المصفاة (أمونيا، صودا كاوية، ...) كمية / ساعة.
3- على العارض تقديم /12/ مضخة مكبسية مناسبة لحقن المواد الكيميائية استطاعتها ( 0 -60 ليتر/ساعة ) ومحركها ضد الانفجار مع قطع الغيار وهي لكل مضخة كما يلي
صمام سحب-عدد (1)
صمام طرد- عدد (1)
المكبس- عدد (1) 

دايفرم- عدد (1)
4- يجب على العارض أن يقدم حوامل كوبونات عدد عشرة وكوبونات نحاس أدمير التي عدد مائة وكوبونات حديد عدد مائة وخمسون
	II- Offer content:

1. Bidder must identify the necessary chemicals required for treatment the four atmospheric distillation units, the total capacity is about 716 tons per hour for two years.

2. Bidder must indicate clearly the following:

· Quantity of the offered chemicals on hourly basis.

· Function, dosage rate, and injection method of each chemical used in the treatment.

· Overhead wash water rate and its quality if exist  for each unit.

· Chemicals quantity that would be supplied by Homs Refinery Co. (i.e ammonia, coastic soda …) on hourly basis
3 - Bidder must submit /12/ dosing pumps suitable for chemical injection capacity (0 - 60 L/Hr ),  explosion proof with spare parts for each pump :
Suction valve: number of spare part is (1).

Discharge valve: number of spare part is (1).

Pistons: number of spare part is (1).

Diaphragm: number of spare part is (1). 

4- Bidder must submit (10) coupons carrier,    (100) admiralty brass coupons, and (150) carbon steel coupons.        

	3- الوصف الفني:

1. إن وحدات التقطير الجوي الأربعة المراد معالجتها موضحة في مخططات الجريان المرفقة (1).
وحدة التقطير

الحمولة

طن متري / ساعة

نوع النفط الخام

الوحدة 100

250

خام سوري ثقيل

الوحدة 10

125

80% ثقيل+20%خفيف

الوحدة 21

215

70% ثقيل+30%خفيف

الوحدة 22

126

خام سوري خفيف

2. مواصفات النفط الخام الثقيل والخفيف موضحة في  الجدول المرفق (2).
3. منظومة أعلى البرج لأبراج التقطير الرئيسية مصنوعة من الكربون ستيل والنحاس الأدميرالتي والمونل.
4. توجد إمكانية استخدم مياه Tail water كراجع إلى المنظومات في أعلى أبراج التقطير الرئيسية للوحدة 10 والوحدة 22 والوحدة 100.
5. في كل وحدة تقطير يوجد نازع أملاح ثنائي المرحلة.
6. معدل حقن مياه الغسيل على نازع الأملاح (3-8)% من الحمولة.
7. المعدل الأعظم لحقن الصودا الكاوية 12 جزء بالمليون من تغذية الوحدة.
8. يسمح للعارضين بزيارة المصفاة للتحقق من الشروط السابقة.
	III- Process description:

1. The four atmospheric distillation units need to be treated are as the attached process flow diagrams No. 1

Unit

Capacity

MT/hour

Type of

Crude Oil

Unit 100

250

Heavy Syrian Crude

Unit 10

125

80% H + 20% L

Unit 21

215

70% H + 30% L

Unit 22

126

Light Syrian Crude

2. Light and Heavy crude oil specifications are as attached No 2.

3. Overhead system of the main towers are made of carbon steel, admiralty brass, and monel.

4. There is a possibility to use Tail water as a recycle to overhead system in the top of the main towers of unit 10, unit 22, unit 100.

5. Each distillation unit has two stages desalter.

6. Desalter wash water rate is (3-8)% of the unit feed.

7. Caustic soda injection rate is 12 PPM max. of the unit feed. 
8. Bidders are allowed to make a site visit to check the A/M operation conditions.

	4- الضمانات:

1. على العارض أن يضمن ما يلي:
أ- وسطي معدل التآكل حد أعلى 3 ميلز/السنة على كوبونات الكربون ستيل و 1 ميلز/السنة على كوبونات النحاس الأدميرالتي.

على أن لا يزيد معدل التآكل لكل كوبون من كوبونات الكربون ستيل عن 4 ميلز/السنة وعن 1 ميلز/السنة لكوبونات النحاس الأدميرالتي.

ب- تحاليل المياه المنصرفة كالتالي:
· > Fe 0.2 جزء بالمليون
· > Cu 0.1 جزء بالمليون
· > Cl 20 جزء بالمليون
ت- كفاءة نازع الأملاح أكبر من 95%

ث- المحتوى الأعظم للصوديوم في متبقي التقطير الجوي 20 جزء بالمليون.

2- على العارض تقديم عرض فني مفصل لكامل  البرنامج من أجل منع التآكل في منظومة أعلى الابراج.

	IV- Guaranties:

1. Bidder must guarantee the following:

a.Average corrosion rate max 3 MPY on carbon steel coupons and 1 MPY on admiralty brass coupon.
but the corrosion rate of each carbon steel coupon will not be more than 4 MPY and 1 Mpy on admiraltyBrass coupon.

b. Tail water analysis:
· Fe < 0.2 PPM

· Cu < 0.1 PPM

· Cl < 20 PPM

c. Desalter efficiency should be higher than 95%

d. Sodium content in atm. Residue should be 20 PPM (Na) max.
2-Bidders must submit a full detailed technical proposal for the complete program to prevent corrosion in  over head system .


	5- المتطلبات:
1. ينبغي على العارض أن يقدم كل النشرات الفنية للكيماويات المقترحة موقعه من قبل المصنع متضمنة كل المعلومات اللازمة لتقييم المادة من معدل حقن المادة وعمرها والخصائص الفيزيائية والتخزين. وينبغي أن تكون هذه النشرات الفنية متوافقة مع العرض الفني المقدم من الشركة.
2. يجب أن يضمن العارضين بأن المواد الكيميائية المستخدمة في المعالجة ليس لها تأثيرات جانبية على باقي دارات الوحدات وكذلك أداء الوحدات التي تستخدم فيها الوسائط.وليس لها أيضا" تأثير على مواصفات المنتجات
3. على المتعاقد أن يقدم المساعدة الفنية الضرورية للوصول إلى الضمانات المذكورة أعلاه دون مقابل خلال كامل  فترة العقد.
4. يجب أن يكون العارض أو المصنع حاصل على شهادة حسن أداء معتمدة من شركات دولية خاصة بهذا الموضوع أو الهيئات الخاصة بمنح شهادات الأداء حسب ستندرات الأداء (سلسلة ISO 9000) ويجب أن تكون الشهادة المقدمة متعلقة بالمواد والمعدات المعروضة وأن تكون ضمن فترة الصلاحية. تقدم صورة عن الشهادة ضمن العرض.
5. على العارض أن يقدم لائحة بأسماء الشركات التي قام فيها بتجارب معالجة ناجحة.  
6- الوصف العقدي:
تتم مراقبة برنامج المعالجة على ثلاث مراحل:

1. التجربة الحقلية: ويعطى فيها للمتعاقد فترة تجربة 45 يوم للتجربة الحقلية خلالها يقوم بضبط معدلات الحقن والمعطيات المذكورة في عرضه.
2. فترة التقييم: يخضع المتعاقد للتقييم بعد مدة مقدارها 180 يوم (4×45) بعد التجربة الحقلية ويغطي هذا التقييم كامل مدة العقد(سنتين). فإذا كان متوسط القراءات خلال هذه الفترة لا يتطابق مع القيم الواردة في الفقرة (4) يغرم المتعاقد وفق المعادلة التالية:
[(MPY-3)/3x0.3+(MPY-1)/1)x0.3+(Cl-20)/20x0.15 +(Fe-0.2)/0.2x0.15+(Na-20)/20x0.1 x                         cost of treatment program

MPY: متوسط قيمة التآكل ميلز بالسنة لكوبونات الكربون ستيل وكوبونات النحاس الأدميرالتي على التوالي 

Cl: متوسط قيمة الكلور في مياه وعاء الراجع العلوي جزء بالمليون
Fe: متوسط قيمة الحديد في مياه وعاء الراجع العلوي

Na: متوسط قيمة الصوديوم في متبقي التقطير جزء بالمليون
* هذه الصيغة   ستطبق بشكل منفصل على كل وحدة تقطير
* إذا كانت نسبة الانحراف أعلى من 40% من القيم الواردة في الفقرة (4) فللمصفاة الحق في إلغاء العقد واعتبار الشركة خارجة من قائمة شركات برامج المعالجة.
* إذا تبين أن الكميات اللازمة للمعالجة اكبر من الكميات المقدرة في العرض الفني فعلى المتعاقد أن يزود المصفاة بفارق الكمية على حسابه بعد التقييم الأول (180يوم )ولكامل فترة العقد
· يحذف أي حد من المعادلة إذا كانت نتيجته مساوية أو أقل من قيمة الضمان المطلوبة
3. التقييم النهائي: تقوم مصفاة حمص بمراقبة المنظومة كل 45 يوم لضمان حسن الأداء الجيد لبرنامج المعالجة. ويجري التقييم النهائي في نهاية فترة العقد وتطبق المعادلة السابقة، فإذا كانت قيمة التغريم أعلى من القيمة الناتجة عن التقييم الأول  فيغرم المتعاقد أيضا" بالفرق بين القيمتين وإذا كانت أقل فهي من حق المصفاة ولا تعاد للمتعاقد 
	V- Requirements:

1. All data sheets for the proposed chemicals should be signed by manufacturer and included all data needed to estimate material  as rate of injection, Expiry date, physical characteristic and storing. This data sheet should be coordinate with the company's technical offer.

2. Bidders must guarantee that the chemicals used in the treatment has no side effect on the other units systems , products specifications , and on the performance of any down stream catalytic units. 
3. Contractor shall provide the necessary technical assistance to achieve the a/m guarantees free of charge during the contract period.
4. The bidder or manufacturer must be approved by an international recognized quality assurance or standardization organization to the quality management system standard (ISO 9000 series). This certificate must be valid and applicable to the offered materials or equipment. A copy of this certificate must be submitted in the offer.

5. The bidder should provide a list of his previous succeeded treatment works. 
VI- Contracting description:

The monitoring of the treatment program will be in the three phases:

1. Field trail: the contractor will be given 45 days field trail to adjust the exact dosage rate and parameters stated in his offer.

2. Evaluation period: the contractor will be subjected to evaluation after 180 days (4×45) after field trail and this evaluation will cover whole contract period ) tow years(. If the average reading during this period does not meet with the values stated in article (4), the contractor should penalize according to the following formula:
[(MPY-3)/3x0.3+(MPY-1)/1)x0.3+(Cl-20)/20x0.15                +(Fe-0.2)/0.2x0.15+(Na-20)/20x0.1 x  costof treatment program      
MPY: Mils per year for carbon steel coupons and admiralty brass coupon  respectively
CL: average value of Chlorides in overhead drum   tail water p p m
Fe: average value of Iron in overhead drum trail water 
Na: average value of Sodium in atm. Residue p p m

· This formula will be separately     applied on each distillation unit.             
· If the percentage of deviation is higher than 40% of the mentioned values in article (4), Homs refinery has the right to cancel the contract and consider the contracting company out of bidders list for such treatment programs.

· If the required quantity for tretment higher than estimated in technical offer the contractor have to supply the difference of quantity on his account, AFTER FIRST EVALUATION(180 DAY ) TO COVER              (2 YEAR )
· If any part in this formula achieved we consider it   neglected 

3. Final evaluation: Homs Refinery will monitor the system every 45 days to ensure good continuous performance of the treatment program. Final evaluation will be applied at the end of the contract period by a/m formula.. If the Final value of penalty more than that resulted from first evaluation the contractor will penalize too equal to the difference  of tow values and If the Final value of penalty less it will conserve to refinery and will not return to contractor 

	7- التداول والتغليف:
1. يجب أن تعبأ الكيماويات ببراميل غير قابلة للإرجاع.
2. يجب أن يذكر تاريخ إنتاج المادة على البراميل.
3. على العارض أن يقدم كل المعلومات الضرورية الخاصة بالتدوال وشروط التخزين والعمر الزمني للكيماويات لا يقل عن ثلاث سنوات من تاريخ الإنتاج. 
	VII- Handling and packing:

1. Chemicals should be packed in non-returnable drums.

2. The date of production should be written down on drums.

3. Bidder should provide instruction for handling, storage, and shelf life of the chemicals not less than 3 years from production date.

	8- تقييم العروض:

     تؤخذ الاعتبارات التالية عند تقييم العروض:

1. مرجعية سابقة للعارض في العمل ببرامج مشابهة وعلى خام مشابه لما هو مستخدم في المصفاة
2. التجربة السابقة للعارض مع مصفاة حمص.
3. التسهيلات والخدمات الإضافية المقدمة.
4. كمية مياه الغسيل والكيماويات المقدمة من شركة مصفاة حمص (صودا ، أمونيا ، ...).
انتهى
	VIII- Bidders evaluation:

      The following will be taken into consideration:

1. Bidder,s reference of similar topping unit corrosion protection and anty-fouling program. At the same crud as in Homs refinery
2. Bidders past field experience in Homs Refinery.

3. Facilities and services additionally offered.

4. Quantities of wash water and chemicals required from Homs Refinery such as caustic soda, ammonia, … etc.

End


أعضاء مجموعة العمل



م. احمد فندي
            م. سالم عيد                    م ربيع داغستاني
                    م فهد الخوري                ك. محمد ياسر السراج        
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